
Technische vragen over Programmabegroting 2024-2027 Oudewater

Fractie nr. vraag Blz nr Vraag

Onafhankelijken 1 14 Tekstuele aanpassing: bij het bedrag bij taakveld 01 ontbreekt een 0

Onafhankelijken 2 21 Punt 2.1: Wanneer wordt het nieuwe voorstel aan de raad voorgelegd? Is dit bedrag structureel of 

incidenteel? Zitten er investeringen in dit bedrag en zo ja, hoe hoog zijn deze investeringen en waarom 

staan ze niet in de investeringslijst (2025)?

Onafhankelijken 3 21 Punt 3.7: een lagere storting betekent toch voordeel?

Onafhankelijken 4 59 Punt 8.3: eenmalige ontrekking aan de reserve voor meerjarig onderhoud tbv schilderwerk weeghuisje. 

Het weeghuisje staat op de nominatie om verkocht te worden (aan de huidige gebruiker?). Als dit 

gebeurt, is dan de onttrekking nog nodig?

Onafhankelijken 5 63 Taakveld 04 regel 1: vindt de indexering plaats voor of na de verhoging van de cao-lonen?

Onafhankelijken 6 81 Jaartal in eerste zin is achterhaald; gaarne actualisering naar 2024

Onafhankelijken 7 130 Hoe is de zin onder punt 3 te rijmen met de jaarlijkse stortingen voor o.a. Speeltuinen (blz 135)

Onafhankelijken 8 133 In de investeringsplanning ontbreekt de brug over de IJssel t.b.v. Westerwal. Reden?

CUSGP 9 5 Kan de OZB minder stijgen gegeven het positieve resultaat? 

CUSGP 10 9 Zijn middelen gereserveerd om het cultuurhuis tijdelijk als stadskantoor in gebruik te nemen? 

CUSGP 11 14 Kunt u dit toelichten: 'Door de hogere leges reisdocumenten stijgen de afdrachten aan het Rijk.' ? 

CUSGP 12 16 Wanneer wordt de overname van de straatverlichting aan de Raad voorgelegd?

CUSGP 13 16 Wanneer wordt In gesprek gegaan met de raad over beleid en beheer van de openbare ruimte, ophalen 

van een bestuurlijke richting?

CUSGP 14 16 Hoeveel geld is nodig om het kwaliteitsniveau van het groenbeheer verder te verhogen? (Met name 

CUSGP 15 17 Hoe wordt de verkenning naar de logistieke hub vorm gegeven?

CUSGP 16 18 Wanneer wordt het nieuwe parkeerbeleid (conform de motie evaluatie parkeerbeleid in zomer 2023) 

aan de Raad aangeboden? ZIjn hier middelen voor vrijgemaakt?  

CUSGP 17 18 Wanneer keert de rij route via de H weer terug? 

CUSGP 18 18 Wordt in 2024 een voorstel gedaan om delen van de H autovrij te maken op donderdag t/m zondag? 

(Of dagelen daarvan?) Zijn middelen nodig voor participatie met bedrijven en bewoners? 

CUSGP 19 19 Wat zijn de kapitaalslasten van het realiseren van 1 extra fietsers brug? 

CUSGP 20 19 Wat zijn de kosten om een verkeerskundige mee te laten kijken naar een nieuwe fiets verbinding 

tussen de Wijken Noort-Syde II en Klein Hekendorp in het plan ' Oranje Park 2', conform het fiets 

beleidsplan? 

CUSGP 21 19 Welke verbeteringen aan de fietsinfrastructuur worden er in 2024 doorgevoerd? Welk budget is 

beschikbaar? 

CUSGP 22 31 Wat is het vigerende speeltuinen beleid? Wanneer wordt dit geactualiseerd? IZjn hier middelen voor 

gereserveerd? 

CUSGP 23 36 Wanneer vindt besluitvorming plaats over de aanpak Vraagstuk arbeidsmigranten? 

CUSGP 24 39 Welk bedrag is opgenomen om Tappersheul 1 + 2 te revitaliseren? Welk bedrag komt uit Tappersheul 

3? 

CUSGP 25 40 Welke middelen zijn beschikbaar voor  Plan van aanpak vitale binnenstad uitvoeren? Hoeveel middelen 

zijn hiervoor nodig?

CUSGP 26 49 Voor welk jaar staat afstoten van de EIber gepland? 



CUSGP 27 54 Worden de nationale prestatieafspraken en betaalbaarheidseisen (2/3e betaalbaar, 1/3e sociaal) al 

opgenomen in de WOonvisie? Wanneer volgt de herziening? 

CUSGP 28 55 Wordt bij alle ruimtelijke projecten de drietrapsraket goed gevolgd? WOrdt de raad op tijd, dat wil 

zeggen voorafgaand aan de stedenbouwkundige visie, in de gelegenheid gesteld kaders te maken? 

CUSGP 29 57 Wanneer staat Levering Stadskantoor aan kopende partij gepland?

CUSGP 30 71 Kan de riool heffing vlakker stijgen door twee jaren 5% toe te voegen? 

CUSGP 31 75 Is het wenselijk de OZB voor niet-woningen te verhogen ten gunst van woningen? 

CUSGP 32 75 Waarom is de OZB voor niet-woningen in Oudewater relatief laag tov andere gemeenten? 

CUSGP 33 79 Waarom is het risico  Verplaatsing skeelerbaan - Statenland nihil? 

CUSGP 34 79 Kan het risico Corona worden geschrapt? 

CUSGP 35 83 Wat zorgt voor de stijging van de schuldquote in 2023? Wat zorgt voor de stijging van de schuldquote 

t/m 2027?

CUSGP 36 94 ZIjn middelen gereserveerd voor hogere kosten aan de DVO na 2026? 

CUSGP 37 5 Verhoging OZB, 1 % is 30.000. Vorig jaar aanmerkelijk lager? Uitleg?

CUSGP 38 70 Afvalstoffenheffing wordt gespiltst in vast en variabel deel. Variabel deel wordt € 7,-. Waarom niet het 

vaste deel erin verdisconteren? Prikkel word dan veel groter en(kleinere)bedrijven vullen hun 

huishoudelijke kliko niet meer af omdat dit voordeliger is dan een bedrijfskliko.

VVD Oudewater 39 12 Graag een toelichting op het percentage van externe inhuur. Wat is de reden dat dit zo hoog is?

VVD Oudewater 40 14 Bij 0.1 staat een bedrag van 31.68. Dat lijkt niet te kloppen?

VVD Oudewater 41 40 Wat is de tijdsplanning van de plannen rondom een vitale binnenstad?

VVD Oudewater 42 47 Wanneer krijgt de raad de onderzoeksresultaten van het bureau Synarchis?

VVD Oudewater 43 55 Wat is de tijdsplanning van het stedenbouwkundige plan van Statenland? 

VVD Oudewater 44 59 Hoe zit KoopGarant in de begroting m.u.v. de 40k bij verschillen analyse?

VVD Oudewater 45 81 Worden de exploitatiekosten voor het zwembad al geindexeerd voor bijvoorbeeld de energiekosten en 

overige kosten net als bij alle andere kostenposten? N=100 is 2022?

CDA Oudewater 46 4 Graag ook de lastendruk vermelden van de ondernemer. Al jarenlang wordt de lastendruk vermeld van 

de burger.

CDA Oudewater 47 7 Laatste alinea. Hoe en hoeveel keer is de "Inzet High Impact Crimes"  in de voorgaande jaren en in het 

jaar 2023 toegepast?

CDA Oudewater 48 12 Kosten externe inhuur. Wat is het percentage van de inhuur van de personele kosten, exclusief de 

inhuur?

CDA Oudewater 49 19 Bij 2.6.1.1 moet een onderzoek gestart worden naar aanleg fietspad Woerden-Oudewater via de 

Linschoterweg, De Linschoterweg is een woerdense straat. Hoe stelt het college dit onderzoek voor?

CDA Oudewater 50 21 Bij 5.7 wordt voorgesteld een ecoloog aan te schaffen. Waarom valt deze functie niet onder de DVO en 

bestaat nu niet het gevaar dat langzamerhand de gemeente zelf weer personeel in dienst neemt buiten 

de DVO om?

CDA Oudewater 51 46 Volgens de laatste alinea worden de sportaccomodaties geconcentreerd op Tappersheul. Betekent dit 

dat de voetbalvelden en de hardloopbaan t.z.t. hier naar toe worden verplaatst?

CDA Oudewater 52 47 Synarchis heeft de bezettingsgraad van de binnen- en buitensportaccomadaties onderzocht. Wanneer 

worden de resultaten van dit onderzoek gedeeld?

CDA Oudewater 53 63 Bij "mutatie baten t.o.v. 2022" staat bij 3.4 dat door een toename van het aantal toeristen in de 

afgelopen jaren kan de begrote opbrengst verhoogd worden. Wat is de reden dat door de toename van 

het aantal toeristen de opbrengst verhoogd kan worden?



CDA Oudewater 54 68 Klop het dat de gemiddelde waardestijging van woningen en niet-woningen 0 % is. Waarom worden de 

tarieven dan met dit 0% gecorrigeerd, zoals vermeld staat?

CDA Oudewater 55 75 Graag bij de ozb woningen en niet-woningen de aanslag per aangehaalde gemeente berekenen met 

een taxatiewaarde van € 300.000 voor een woning,  € 400.000 voor een bedrijfspad en € 500.000 voor 

een bewoond bedrijfspad waar het woongedeelte getaxeerd is op € 200.000.

CDA Oudewater 56 81 In de eerste zin staat dat SBZO toegezegd heeft de exploitatie in het jaar 2022 nog te zullen verzorgen. 

Hoort hier niet het jaar 2024 te staan?

CDA Oudewater 57 Aanbie

dingsbr

ief

Weerstandsvermogen 2024 0,8 norm 1;  Schuldquote 198%, norm 130%; Solvabiliteitsratio 3% norm 

20%; Wat denkt het college hieraan te doen? Is dit een voldongen feit zoals uit de aanbiedingsbrief 

blijkt of kunnen we actie verwachten? Aan welke vormen van cofinanciering wordt gedacht? En Is dit 

reëel ? 

CDA Oudewater 58 Aanbie

dingsbr

ief

Het jaar wordt 2026 wordt terecht een ‘ravijnjaar’ genoemd, de VNG heeft het advies aan de 

gemeenten gegeven om hier alvast op voor te sorteren. Wat heeft het college ondernomen om hierop 

voor te sorteren? En zo nee, waarom wordt het gemeende advies van de VNG in de wind geslagen?

CDA Oudewater 59 16 punt 2.1.1.1 e.d. In gesprek met de raad over beleid en beheer van de openbare ruimten. Vraag. 

Wanneer kunnen we dit eens verwachten, is al verscheidene malen toegezegd?

CDA Oudewater 60 5 Onder b. worden de onderwerpen die eerder in de Financiële heroriëntatie genoemd zijn 

gememoreerd met de financiële consequenties van deze onderwerpen. Zijn dit de structurele 

bedragen, die opgenomen zijn in het meerjarenperspectief voor de jaarschijf 2026? 

Zo nee, wat zijn deze bedragen?

CDA Oudewater 61 15 In de paragraaf “actuele ontwikkelingen en beleidsaanpassingen” in programma 2 is sprake van “een 

herijking van de openbare ruimte”. Wat is “een herijking van de openbare ruimte”?

CDA Oudewater 62 17 Punt 2.1.3: de fasering van het Masterplan Binnenstad is opnieuw bepaald.

Wat is de reden dat er wederom een nieuwe fasering van het Masterplan Binnenstad” moet worden 

vastgesteld, nadat de oorspronkelijke fasering al eerder naar achteren is bijgesteld? Wat zijn de 

uitgangspunten voor deze hernieuwde fasering?

CDA Oudewater 63 17 Punt 2.3.1: Qua inspanning rond de overdracht van de Vierbergenweg en de Hoenkoopse brug wordt 

slechts geformuleerd “in gesprek blijven”. Deze inspanning wordt t/m 2026 geleverd. Dit komt over als 

een zeer magere inspanning. Welk concreet resultaat gaat het college hier bereiken?

CDA Oudewater 64 21 In de verschillenanalyse worden lagere stortingen voorzien in de voorzieningen riolering (7.2) en 

afvalstoffenheffing (7.3) t.o.v. vorig jaar, terwij bij beide voorzieningen hogere baten worden voorzien. 

Vinden er lagere stortingen plaats? Moet geconstateerd worden dat de hogere baten opgeteld moeten 

worden bij de lagere stortingen en dat die middelen extra benodigd zijn om de kosten van 2024 te 

dekken? Zo nee, hoe zit dit dan in elkaar?

CDA Oudewater 65 34 In de “eigen indicatoren” jeugd en WMO wordt geconstateerd dat in 2024 de eerder vastgestelde 

bezuinigingen op dit onderdeel (€ 250.000) voor 100% zijn gerealiseerd. Het is wenselijk de effecten 

van deze bezuinigingen te evalueren, immers de bezuiniging zijn geen doel op zichzelf, maar zijn 

gepaard gegaan met b.v. het uitgangspunt dat niemand er last van heeft. Wanneer en hoe pakt het 

college deze evaluatie op?

CDA Oudewater 66 38 Bij de inspanningen rond het aanbod culturele activiteiten wordt benoemd (4.1.1.1) dat culturele 

instellingen zo goed mogelijk worden ondersteund, o.a. door coronasubsidies. Zijn deze subsidies nog 

steeds aan de orde? Zo nee, waarom is dit dan opgenomen?



CDA Oudewater 67 52 In de actuele ontwikkelingen rond wonen gaat het college uit van oplevering van ook Oranjepark II in 

2024. Is dit een ongelukkig geformuleerde zin of is dit daadwerkelijk de verwachting van het college?

CDA Oudewater 68 55 In 6.2.5 wordt aangegeven dat in 2024 het plan voor de ontwikkeling van de oude touwfabriek voor 

een principebesluit wordt voorgelegd aan de provincie. In de planning is, neemt de  CDA-fractie aan, 

ook opgenomen dat voor díe vraag aan de provincie wordt voorgelegd, eerst een principebesluit van de 

gemeenteraad wordt gevraagd. Graag een bevestiging hiervan.

CDA Oudewater 69 56 In het najaar van 2023 heeft de raad allerlei besluiten genomen voor de invoering van de 

Omgevingswet op 1 januari 2024. Uit 6.3.2 blijkt dat er klaarblijkelijk nog meer regelgeving nodig is, 

naast de omzetting van het Omgevingsplan naar een definitief omgevingsplan. Wat wordt hier 

bedoeld? Wat moet deze verordening inhouden? Welke voorbereidingen worden getroffen in 2024? 

Hoe wordt de raad vanaf het begin meegenomen in dit traject?

CDA Oudewater 70 59 In de verschillenanalyse rond programma 3 wordt een bedrag genoemd voor schilderwerk van het 

monumentale weeghuisje. Eerder is door de portefeuillehouder te vuur en te zwaard verdedigd dat dit 

huisje verkocht zou worden, zonder belangstellendenprocedure. Nu dat klaarblijkelijk nog niet aan de 

orde is, hoe gaan we om met de toekomst van dit weeghuisje? Hoe kan dit een waardevolle plek in 

onze gemeente blijven vervullen?

CDA Oudewater 71 61 7.1.1, benoemd resultaat: baten en lasten zijn reëel en structureel in evenwicht. De inspanning die het 

college voor zichzelf formuleert is: Begroot en realiseer een structureel saldo van baten en lasten rond 

de nullijn. “ Dit lijkt wat in tegenstelling tot andere uitingen in deze begroting, die een soort lijdzaam 

afwachten van het ravijnjaar lijken uit te stralen. Hoe gaat het college deze inspanning in 2024 

waarmaken?

CDA Oudewater 72 61 In 7.1.3 (verbeteren reservepositie) geeft het college aan maximale resultaten te gaan behalen op 

toekomstige bouwlocaties. Er wordt klaarblijkelijk niet ingezet op maximaal resultaat behalen op 

toekomstige bouwlocaties qua volkshuisvesting van doelgroepen. Graag een reactie op deze 

constatering.

CDA Oudewater 73 79 risico’s: Heeft het college overwogen een financiëel risico te formuleren voor de opvang van 

ontheemden, in welke zin dan ook?

CDA Oudewater 74 114 Verbonden partijen: Stichting Urgentieverlening Utrecht-West: omdat het eigen vermogen van de 

stichting de afgesproken grens overschrijdt wordt de bijdrage van de deelnemers verlaagd. Aanvragers 

van een urgentie betalen per saldo € 50, indien de urgentie wordt verleend. Zijn betalen € 150 indien 

de urgentie niet wordt verleend (in heel veel gevallen), waarbij aanvragers ten einde raad deze urgentie 

hebben aangevraagd. Voor een aantal aanvragers zal dit bedrag een aanzienlijke barriere vormen. Is 

ook overwogen deze middelen aan te wenden voor het verlagen van de aanvraagkosten?


